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V (Folytató* ál éit oldalról.) 
ják a ¡»írálat helyes módszereit. Az 
értekeelet leszegezte: semmikép 
sem helyes, h a a hallgatók részéről 
mrgfayilvánuló k r i t iká t elcva avant-
Sjttrdizmusnak könyvel jük eL 

Habár a hozzászólásokban felme-
rü l t a hallgatók fegyelmének és 
tanulásának kérdése is, nem tör-
tént komoly állásfoglalás és hatá-
rozathozatal — mint e r re Veresica 
elvtárs, a Városi P B képviselője 
-felszólalásában rámuta to t t — a r ra 
vonatkozóan, mit k ívánnak tenni 
<\z oktatók ezen, a területen a meg-
lévő hibák felszámolására. 

A hozzászólók kitértek a DISZ-
lunkcior>áriusok túlterhelésének 
¡kérdésire is, valamint a jogi-kari 
-egyaéges alapszervezet« létreho-
zás i ra . Ezt a kísérletet a beszámo-
l j ügy tünte t te fel, mint amely 
m á s karokon való bevezetésre is 
a lka lmas volna. A hozzászóló elv-
t á r s a k helyesen muta t t ak rá arra, 
hogy egy mammut-szervezet létre-
hozása nem oldaná meg a DISZ-
vezetők túlterhelését, hanem egye-
seknek még több munká t jelente-
ne, ugyanakkor a tagság legna-
gyobb részének még fokozottabb 
passzivitását vonná maga után. 
Éppen a helyesebb munkamegosz-
tásra , a DISZ-csoportok és alap-
szervezetek megerősítésére van 
szükség. Ugyanakkor természete-
sen meg kell nézni a hallgatók 
szakmai túlterhelésének kérdését 
is, melyet egyes esetekben jogosan 
vednek fel. 

A pártszervezetek és az állami 
"vezetés kapcsolatában felmerülő 
hiányosságokat különösen élesen ve-
tet te fel a beszámoló. A vita során — 
elsősorban Kiss Árpád' dékán elv-
társ felszólalása és K a l M r elvtárs 
válasza révén — jelentus mér ték-
ben tisztázódott ez a kérdés. 

Az értekezlet magáévá te t te azt 
az elvet, hogy minden kommunis-
ta, bármilyen munkakörben dol-
gozzék is, munká jáé r t felelős a 
pár t előtt. 

A Jogi Ka r részéről felszólaló 
elvtársak még mindig nem lá t ták 
elég világosan terüle tük nehézsé-
geinek megoldási ú t já t . A problé-
mák »diplomatikus« kezelésével 
vélték megoldani a Ka r fejlődését 
gátló, sok energiát elemésztő né-
zeteltéréseket. A ba jok okait nem 
szándékoztak a Karon belül bát -

nyezné, hogy késleltetnék a Kar 
egészséges fejlődését. Fodor Gábor 
elvtárs helyesen mutatot t rá arra, 
hogy a főfeladat a Jogi Kar egy-
ségének helyreállítása, a jószándé-
kú professzorok közelebbhozása 
a párthoz. 

Az értekezlet tanulságául levon-
ható, hogy összehívása helyes volt, 
azonban az EPB-nek és 2:: egyes 
pártalapszervezeteknek gondosked- j szegtük, 
nlok kellett volna arról, hoay a ! Itt gyűlt öwze Szeprd 
meghívottak 

Békegyűlés az Ady-téren 
November 3-án tartották meg Sze-

ged Város Békebizottsása rendezé-
s b e n uz Ady-téri Egyetem nagy-
termében a j értelmiségi békegyfi-
lést. A gyönyörűen feldíszített terem 
a szab?.ÍÜIE éa beko színeiben pomu 
¿)isot*. Kéik, piros, ncmzetiaiía'ű 
zászlók. Az elnöki asztalon vérpiro s 

hamarabb értesülje-
nek az értekezletről; a napirendet 
előre el kellett volna jut ta tni az 
elvtársakhoz, hogy alaposan fel 
tud janak készülni; így elkerülhető 
lett volna az, hogy az értekezletre 
a szűkebb, prakticista szempontok 
érvényesülése nyomja rá a bélye-
gét. Hiányossága volt az öszejöve-
telnek, hogy éppen az egyik fő-
kérdésben, az oktató-nevelő mun-
ka kérdésében a hozzászólások so-
rán sem alakult ki általános, elvi-
leg megalapozott álláspont: itt is 
bizonyos fokú prakticizmus érvé-
nyesült, Hibánk, hogy a fontos és 
általános Jelentőségű kérdéseket 
mindig bizonyos mértékben háttér-
beszorítja egy-egy kiragadott kér-
dés túlságosan aprólékos boncolga-
tása. Kei'és bírálat hangzott el az 
EPB felé, egyedül Bereczky elv-
társ vetett fel a Főiskola részéről 
néhány szempontot ebben a vonat-
kozásban. Nem volt szerencsés, 
hogy Kalmár elvtárs válasza a 
hozzászólásokra szinte hosszabb 
volt. mint a re ferá tuma, vagy ma-
ga a vltn. Súlyos hiányosság volt 
még az is. hogy az akt íva nem 
hozott határozatokat, nem mozgósí-
tott a megtárgyalt problémák kon-
krét, gyakorlati megoldóidra. 

Ennek ellenére az értekezlet 
egybehívása igen gyümölcsöző kez-
deményezés az EPB részéről; 
amennyiben az elkövetkezőkben 
jobban fogják előkészíteni, az ak-
t ívák igen hasznosak lesznek pár t -
szervezeteink életében is. Igen sok 
olyan kérdés van, amelyet helyes, 
ha a kommunista oktatók megvi-
ta tnak egymással; így össz-egye-
teml vonatkozásban tájékozódnak, 
ugyanakkor tehermentesí t ik a tag-
gyűléseket is. Természetesen csak 
akkor lesz igazán hasznot ha j tó ez 
a munka, ha az alapszervezetek is 
alkalmazzák a sa já t területükön 
az aktíva-értekezletek ta r tásának 

ran fel tárni . Mindez azt eredmé- helyes módszerét. 

Népnevelő-értekezlet a TTK Biológus 
alapszervezetében 

A Pár t és a tömegek helyes kap-
csolatának kiépítésében igen ko-
moly feladat ju t a népnevelők 
hálózatának. A népnevelők viszik 
ol a pártonkívüli dolgozók széles 
1 ömegéhez a Pár t szavát és ők köz-
vetítik a Párthoz az egyszerű em-
berek hangját . 

A jó népnevelő munkának Igen 
fontos elősegítője a rendszeresen 
megtartott népnevelő-értekezlet. 

A múlt hónap 28-án összeültek a 
biológia előadótermében a TTK 
Biológus alapszervének népnevelői. 
Az értekezletet este 7 órára hir-
dették. Néhányperces késéssel meg 
is kezdődött. Hiába vár tunk azon-
Ivan 10 percet a tanszemélyzet nép-
nevelőire, mert ők nem tartották 
fontosnak, hogy akár késve is, de 
eljöjjenek. 

A beszámolót Vörös Mária, az 
alapszervezet agitációs fslelőse tar-
totta, aki előrebocsátotta, hogy eb 
ben a funkcióban ú j ember, hisz 
nlig néhány nap ja vette át elődjé-
től e munkát. 

Politikai beszámolójában' ügye-
sen foglalta össze az elmúlt hét 
külpolitikai eseményeit. Elsősor-
ban a legfontosabb kérdéseket 
emelte ki, hiszen a népnevelők 
úgyis értesültek az újságból és a 
rádióból a napi politikai esemé-
nyekről. 

Ezután az elmélet és a gyakor-
lat viszonyáról beszélt. Rövid elvi 
bevezető után rögtön konkretizálta 
ezt sa já t karára, a TTK-ra ia. í g y 
megemlítette, hogy a marxizntus-sze-
mináriumokon túl nagy a hiányzás 
és akik ott vannak, azok közül né-
hányan igen passzívak. A politi-
kai körökön is nagymértékű az in-
dokolatlan távolmaradás. Ezen 
hiányosságok felszámolása terén 
igen szép feladat vár a népneve-
lőkre. 

A Nagy Októberi Szocialista For-
radalom jelentőségével kapcsolat-
ban helyesen emelte kl a nemzet-
közi munkásmozgalomra gyakorolt 
hatásán túl azt, hogy a népi de-
mokratikus országok, így Magyar-
ország is végső fokon az Októberi 
Szooialista Forradalom győzelmé-
nok köszönheti, hogy ma már itt is 
a szocializmus épül és hogy az 
egyetemek kapui megnyíltak a 
munkáé- és szegényparaszt szárma-
zású hallgatók előtt. Hangsúlyozta, 
hogy ezt semmikép sem n gyakori 
késésekkel cs az indokolatlan mu-
lasztásokkal kell meghálálni, ha-
nem a szocialista munkafegyelem 
megszilárdításával. 

kö-
Az 

A tanév kezdetén a politikai 
rök munkája szépen megindult 
azóta eltelt két hónap már meg-
muta t j a az egyes évfolyamok kö-
zötti különbségeket. A legjobb 
eredményt a I I I . éves biológusok 
érték el mind a politikai köri mun-
ka terén, mind a marxis ta szemi-
náriumokon, s hátul kullognak a 
IV. évea biológusok. Elég nagy 
passzivitást mutatnak a geológu-
sok is. 

A nemrégiben befejezett sajtó-
kampány vegyes eredménnyel zá-
rult . A IV. év tett ki legjobban 
magáért, mert i t t kivétel nélkül 
mindenki rendelt valamilyen saj-
tót. Ezzel szemben az I . évesek kö-
zül a biológusok 20 százaléka, a 
földrajz-geológia szakosok 45 szá-
zaléka jára t csak valamilyen újsá-
got, hírlapot stb. 

Mind a saj tókampány, mind a 
politikai körök eddigi munká ja azt 
muta t ja , hogy még intenzivebben. 
még türelmesebben kell foglalkozni 
az I. évesekkel. 

Vörös Mária, annak ellenére, 
hogy a népnevelői gárda élén még 
ú j ember, igen ügyesen és világo-
san foglalta öbsze a kulcskérdése-
kot. Nem ár tana azonban, ha még 
elevenebbé és színesebbé tenné u 
beszámolóját, a klasszikusokból 
vett idézetek előadásába való szer-
ves beépítésével. 

A beszámolót lendületes hozzá-
szólások tömegének kellett volna 
követnie, m azonban sajnálatosan 
elmaradt. A vita roppant vérsze-
gény volt, egy-két kevésbbé lénye-
ges kérdést érintett csupán. 

Hiba volt, hogy Vörös elvtársnő 
beszéde ntán nem számoltak be 
a népnevelők az elmúlt hét vagy 
két hét munkájáról . í g y pedig nem 
éri el a népnevelő-értekeoslet a cél-
ját, módszerben nem tanulhatnak 
o nélkül a népnevelők egymástól, 
s ezen túl a pártvezetőség so lát ja, 
hogy kinél milyen téren mutatkoz-
nak nehézségek. 

A népnevelő-hálózat tagja i móg 
lendületesebben és még (\daadób-
han foglalkozzanak neveltjeikkel. 
Ez n kapcsolat ne legyen formális 
csupán, ne csak a „vonal leadásá-
ból" álljon. Vegyék fel a harcot el-
sősorban a hiányzások csökkentése 
érdekében, ami igen nagy mére-
teket ölt a TTK-n a többi karok-
hoz viszonyítva. Emellett fokozot-
tabban foglalkozzanak az I. éves 
hallgatókkal. Fektessenek döntő 
súlyt n konkrét, helyi agitációs ér-
vek megbeszélésére. 

varo8 ér-
telmiségének színe-java, hogy meg-
ha lhassák Komócsin Zolíán dőad.í-
sát a nemzetközi hefyzeí jelen 
Iegi állásáról és a békí linrc idő-
szerű problémáiról. Tanítók, taná-
rok. egyetejni professzorok, orvo-
sok, mérnökök, közigazgatási fűnk . 
cionáriusok ülnek a nagyteremben 
és feszült figyelemmel várakoznak. 

Az clnökí»>g elfoglalja helyét az 
asztalnál, a város értelmiségének 
legjobbjai: Pamuk István, az MDP 
Oson g rá<lm egy ei Pá rtbi zo t-t ság án&k 
tagja. Fodor Gábor Kossuth-díjas, 
az egyetem rektora, Szőkefalvy-
Nagy Béla, kétszeres Kossuth-dijas, 
Dénes Leó. a Városi Tanács elnö-
ke, Csillog Miklós, n Szegedi Nem-
zeti Színház igazgatója. Toldy Ist 
ván Kossuth-díjas, általános iskolai 
igazgató. 

Fodor elvtárs, mint 3 gyűlés el-
nöke üdvözli a megjele.it béke-har-
cosokat, és ,i gvűléüt megnyitja 

Komócsin Zoltán emelkedett szó-
lásra. 

— A Béke Világtgnácg budapesti 
ülés« határozat inak krzdő monda-
tatai ma i» tisztán csengenek a béke-
vágyó emberek fülébe: Nagy re 
ménység született. Lehetséges a 
megegyezés » kormányok között, 
lehetséges, elérhet« a hék« — ez-
zel s gondolattal kezdje beszédét 
Komócsin elvtárs. 

Beszédének első részében a nem-
zetközi helyzetben az utóbbi na-
pokban bekövetkezett enyhülésről, 
annak okairól beszélt. Kifejtette, 
hogy ez az enyhülés a Szovjetunió 
következetlen foíkohar&ának és a vi-
lág r.épei kitartó b ^ e b a r c á n a k kö-
vetkssanfnye . (A két rendszer bé-
kés ctryüuéúgenek lehetfoégít, ma 
már n gyakorlat is bizonyítja.* 
— mondotta Komócsin «lítár«. 31-
zo,nyítják p. szaporodó gazdaí-áj?! 
egyezmények, az. hogy a Srovieí-
»nió több kapitalista országgal w í . 
te fel újonnan a diplomáciai kap-
csolatot. 

helyezik elénk a jövőre vonatko-» 
zóan, hogy a béke elérhető táVol-f 
ságban van. Ez azt a kötelességet 
ró j ja ránk, hogy továbbra is k i 
kell tar tani a béke mellett. E t -
ben a harcban a magyar nép szi-
lárdan t a r t j a a ráeső frontszakaszt 
és ennek a harcnak részei azok ar 
belső intézkedések, amelyeket k c r > 
mányitnk az elmúlt hónapokban 
telt az életszínvonal további eme-
lésének, országunk további erősíté-
sének érdekében. Ezek az intézke-
dések azt célozzák, hogy kormá-
nyunk igyekszik minél hamarabb 
megvalósítani hazánkban is a 

Erután Komócsin elvtárs azokról i vlall/mus gazdasági a l a p t ö r v é n y é i 
az ellentétekről beszélt, amely«* nz j Komócsin elvtárs hazánk es « 

Szovjetunió fej lődései szembealli-imperial-sta országok között n.-efr-
vannak. amelyek feltétlenül elősűrí-
tik » nemzetközi helyzet enyhülé-
sét. Ezeket az ellentéteket termé-
szetesen nem szabad túlértékelni. 
Vannak olyan jelek, amelvejc éber-
ségre intik a vilAgr békeharrosait. 
Dzek elsősorban azok a különbsé-
gek, amelyek az imperialisták szavai 
és tettei között megvannak. A 
nyugatnémet választások, a koreai 
fegyverszüneti tárgyalások haloga-
tása azt bizonyítják, .hogy az im-
perialisták szaval messze já rnak 
tetteiktől. Hogy eredmények mégis 
vannak, at, annak köszönhető, hogy 
a népek békeharca m a már jelen-
tős nemzetközi tényező. Letagadni, 
kommunista kísérletnek nevezni 
nem lehet. Egyetlen kormány sem 
tud meglenni még órákig sem 
anélkül, hogy ne számoljon a bé-
Uemozgalommal, mely tar talmá-
ban és erejében egyre nő. 

A legutóbbi hónapok eredmé-
nyei azt a reménytel jes kilátást 

totta az imperialista országok gaz-
dasági és kulturális e lmaradot tsá-
gával. Megállapította, hogy addig, 
amíg a Szovjetunió és hazánk m e -
zőgazdasága előtt hata lmas lehető-
ségek állnak, olyanok, amelyek 
csak szocializmusban, vagy szocia-
lizmust építő országokban lehetsé-
gesek,— addig a kapitalista orszá-
gokban mezőgazdasági válság je-
lei mutatkoznak, rohamosan csök-
ken az életszínvonal. 

Komócsin elvtárs a következő 
szavakkal fejezte be beszédét: 

«A népek érzik, hogy nagy re-
ménység született. A béke elérhet» 
távolságban van, r a j tunk áll, hogy 
el is é r jük . Természetesen nem 
akármilyen békére van szüksé-
günk, hanem olyanra, amelyről 
már Petőfi Is beszélt: 

-Békét, békét a világnak, 
de ne asarnokkénjrtől, 
békét csupán szabadság 
fölszentelt kezéből.« 
j. 

Ankét a Jogi Karon 
a gyakorlatok módszertani kérdéseiről 

Hosszú időn át teljesen indokolt 
volt a jogi oktatással szemben 
gyakran hangoztatott azon bírálat, 
mely szerint a jelen képzés egyol-
dalú, csak elméleti ismeretet nyúj t 
minden gyakorlati megalapozás 
nélkül. A múl tban az egyetemről 
kikerülő f iatal jogászok csak a 
diploma elnyerése után, életpályá-
juk kezdetén találkozhattak elő-
ször azokkal a problémákkal, ame-
lyeket á mindennapi élet felvet és 
amelyeket az egyetemen tanul tak 
alapján kellett megoldaniok. Ez a 
visszás helyzet csak 1949-ben vál-
tozott meg. Ebben az évben vezet-
tük be a jogi karon az elméleti ok-
tatás mellett a gyakorlati képzést 
is. Be kell vallanunk, hogy nem 
kis nehézséget jelentett a gyakor-
lati oktatással kapcsolatos problé-
m á k megoldása. Jóformán egyet-
len tárgy sem volt, ahol a gyakor-
latok anyaga és módszere tekinte-
tében a megoldásra váró kérdések 
egész sora ne merül t volna fel. 

A gyakorlati oktatás bevezetése 
óta eltelt évek gondos m u n k á j á -
nak eredményeképpen ma már el-
mondhat juk, hogy ezeknek a kér-
déseknek a túlnyomó többsége 
megoldást nyert. Tisztában va-
gyunk azonban azzal, hogy ezek a 
megoldások még nagy mértékben 
tökéletesíthetők, és egy-egy jó 
megoldás esetleg az eddiginél szé-
lesebb körben is alkalmazható. A 
jó oktatási módszerek általánosítá-
sával, a velük kapcsolatos problé-
mák tisztázásával iparkodott a 
gyakorlati okta tómunka további tö-
kéletesítését szolgálni az az ankét, 
amelyet a szegedi jogi kar Mód-
szertani Bizottsága október 15-én 
hívott össze. 

A vita a lapjául Bónis György 
professzor elvtárs, a kar Módszer-
tani Bizottságának elnöke által el-
készített r e fe rá tum szolgált. Ezt a 
referátumot egészítették ki Halász 
Aladár professzor, Horváth Zsikó 
László adiunlctus és Kemenes Béla 
tanársegéd elvtársak korreferá tu-
mai. A referá tumok és korreferá tu-
mok, amelyeknek szövegét minden 
résztvevő az ankét előtt kézhez 
kapta, a jogi kar i gyakorlati okta-
tás általános problémáin kívül 
azokkal a sajátos szempontokkal 
is foglalkoztak, amelyeket a refe-
rens, illetve korreferensek szak-
tárgyainak gyakorlati oktatása vet 
fel. 

Az ankét tárgyának 
aktualitását 

semmi sem bizonyítja jobban, mint 
az a nagy érdeklődés, amely iránta 
megnyilvánult. Az ankéten ugyanis 
képviseltették magukat mindazok 
az intézmények, amelyek kapcso-
latban állanak a jogi oktatás pro-
blémáival. Így megjelent az anké-
ten a budapesti jogi kar módszer-
tani bizottsága részéről Beck Sala-
mon professzor elvtárs, aki felszó-
lalásában a gyakorlati oktatás 
egyik igen jó módszerének tar-
totta a jogeseteknek bírósági tár-

gyalás fo rmá jában történő feldol-
gozását. Rámutatot t a r ra a nagy 
segítségre, amit a bírósági tárgya-
lások meghallgatása nyú j t a hall-
gatóság gyakorlati ismereteinek 
megszerzéséhez. Egyben ismerte-
tett olyan módszert ia, amely a 
gyakorlati órák korlátozott számá-
ból előálló nehézségek megoldá-
sára szolgál. Ez a nehézség úgy 
oldható meg, ha az azon évfolya-
mon előadó többi tanszékek vala-
melyikétől — ha szükséges — az 
egyik héten kölcsönveszünk gya-
korlati órát, a másik héten viszont 
a mi gyakorlati óránkat engedjük 
át az illető tanszék részére. 

Az ankét m u n k á j á n a k eredmé-
nyességéhez nagyban hozzájárul tak 
azok az értékes szempontok, ame-
lyeket az Igazságügy Minisztérium 
képviseletében megjelent Nádas 
András osztályvezető elvtárs a vita 
során nyújtot t . Felhívta a részt-
vevők figyelmét azokra a tapaszta-
latokra, melyeket az egyetemről kike-
rült f ia tal jogászkáderek gyakorlati 
munkájából lehet levonni. Megje-
lölte azt is, hogy — e tapasztala-
tok a lapján — miben lá t ja az ed-
digi oktatás hézagait. Főleg a hall-
gatók fokozottabb hivatásérzetének 
felkeltésére kell a karoknak az 
eddiginél is nagyobb gondot for-
dí tanunk. 

A Pedagógus Szakszervezet Köz-
ponti Vezetőségét Trencsényi-Wald-

, apfel Imre professzor elvtárs 
képviselte. Felszólalásában az el-
mélet és gyakorlat szoros kapcso-
latát domborította ki, rámuta tva 
arra , hogy 

a gyakorlat az elmélet 
továbbfejlesztésének 

gyakorlata. 
A jogászi m u n k a nem rutin munka. 
A gyakorlati életben felmerülő jogi 
feladatok jó megoldása olyan ön-
állóságot igényel, amely csak ko-
moly elméleti és gyakorlati tanul-
mányok árán biztosítható. Ennek 
az önállóságnak a kialakításában 
nagy szerepük van a gyakorlati 
óráknak. 

A vita során felvetett 
gondolatokat 

két nagy kérdés köré lehet csopor-
tosítani. Ezek: 1. mi lehet a gya-
korlati oktatás anyaga és 2. mi-
lyen módszerek alkalmazása leg-
célszerűbb a gyakorlatokon. 

A gyakorlati oktatás anyagával 
kapcsolatos problémák onnan szár-
maznak, hogy a jogi karon egy-
mástól lényegesen különböző ter-
mészetű tárgyakból áll a tananyag. 
Így a mindennapi élet aktuális 
jogi problémáit tárgyaló tételes 
jogi tárgyakon kívül megtalál juk 
a történeti tárgyakat is, amelyek a 
mai jogintézmények megértéséhez 
nélkülözhetetlenül szükséges törté-
neti alapot ad ják meg. Az előző 
csoportba tartozó tárgyak gyakor-

lati anyagául szinte önként kínáU 
kőzik a mindennapi élet által pro-
dukált jogesetek megoldatása. Ha-
sonlóképpen e tárgyak gyakorlati 
anyagául szolgálhatnak azok a bí-
rósági-, hivatal-látogatások és 
egyéb kirándulások, ahol a hallga-
tók közvetlenül figyelhetik meg a 
gyakorlati jogi munka menetét . 
Nehezebb azonban a kérdés a tör-
téneti jellegű tárgyaknál. E tá r -
gyaknál hasznos gyakorlati anyag-
nak látszik azoknak a történeti 
dokumentumoknak a hallgatók ke-
zébe adása, amelyekről az elméleti 
órákon hallottak. Hasonlóképpen 
eredményessé teszi e tárgyak gya-
korlati oktatását egy-egy olyan 
jogesetnek a bemutatása is, amely 
közelebb viszi a hallgatóságot SÍ 
illető kor jogszemléletének megér-
téséhez. Nagymértékben biztosít-
ják a gyakorlati oktatás sikerét a 
múzeumokba, levéltárakba veze-
tett kirándulások is. 

A gyakorlatokon alkalmazott 
módszerek szempontjából alapvető 
jelentőségű az a követelmény, hogy 
azokon a hallgatók szerepeljenek, 
a gyakorlatvezető pedig irányítsa 
ugyan a gyakorlatot, de mégis a 
hát térben maradjon. A gyakorlati 
szerepeltetésnél figyelemmel kell 
lennünk az egyes hallgatók fej let t -
ségi fokára is és ennek megfele-
lően kell számukra kiadnunk a 
megoldandó feladatokat. A felada-
tok súlya tekintetében különbsé-
get tehetünk egyszerű kikérdezés, 
referá tum és kiselőadás között. 

Igen érdsbes és intenzív 
volt az a vita is, 

amely a polgári-jogi és büntető-
jogi tanszékek gyakorlatain beve-
zetett tanácsrendszer körül alakult 
ki. (A megoldásra kiadott jogesete-
ket a bíróságok eljáráshoz hason-
lóan háromtagú tanácsokban oldják 
meg a hallgatók.) 

Ez az ankét igen határozottan 
ju t ta t ta kifejezésre azt a tényt, 
hogy jogi oktatásunk dolgozói tisz-
tában vannak azzal a nagy fele-
lősséggel, amit munká juk hárít 
reájuk. Felelősek az ú j jogászká-
derekért! Felelősek azért, hogy 
fiatal jogászkádereink meg tud ják 
oldani azokat a nagy feladatokat, 
amelyeket a szocializmus építése 
állít e léjük! Ezeket a feladatokat 
azonban csak sokoldalúan képzett, 
önállóan gondolkodni és cselekedni 
tudó jó szakemberek tud ják meg-
oldani. A szakképzésnek ezt a ma-
gas fokát csak úgy lehet biztosí-
tani, ha igen nagy gondot fordí-
tunk az elméleti oktatás mellett a 
gyakorlati oktatásra is. Csak így 
lehet biztosítani azt is, hogy — a 
kormányprogramm szavaival élve 
— az egyetemről kikerülő fiatal 
jogászkádereink elfoglalhassák 
«képességeiknek megfelelő meg-
tisztelő helyüket tevékenységük te-
rületén». 

Csikós Mihály 
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